
Høringssvar

Handicaprådet ønsker hermed at afgive høringssvar vedrørende det 
fremtidige Birkehøj. Høringssvaret koncentrerer sig alene om de ændringer 
der involverer borgere med hjerneskade, idet vi forventer Ældrerådet afgiver 
fyldestgørende høringssvar vedrørende indsatsen for borgere med demens 
og den store gruppe af ældre borgere, som også berøres af flytningen fra 
Holstebro Seniorhus.

Det fremgår af materialet, at ”målgruppen af hjerneskadede vil være borgere 
med erhvervet hjerneskade eller ældre plejekrævende”. Handicaprådet læser 
det sådan, at der også kan være tale om yngre borgere med hjerneskade. 
Hvis det er tilfældet, tager handicaprådet afstand fra dette forslag. Under alle 
omstændigheder opfordrer handicaprådet til, at også ældre borgere med 
hjerneskade bor og lever i miljøer, hvor den nødvendige faglighed er tilstede. 
Det vækker derfor bekymring, at borgere med hjerneskade nu ser ud til at 
spredes over flere tilbud end hidtil. 

Der tales i materialet om synergi effekt, ved at have flere målgrupper i samme 
tilbud. Handicaprådet mener generelt, det er en fordel at holde målgrupper 
adskilt, således at der er støre sandsynlighed for berigende socialt samvær, 
ligesom fagligheden bedre kan styrkes, når der er tale om relativt homogene 
målgrupper.

Ligeledes tales der om at skabe sammenhæng mellem plejeboliger og 
dagcenterpladser, til fordel for borgeren. Handicaprådet mener generelt, man 
bør tilstræbe, at bolig og dagtilbud er geografisk adskilt, således at borgere 
har mulighed for miljøskifte. 

Handicaprådet anerkender, at der fremtidsplanlægges i forhold til behovet for 
pladser til borgere med udviklingshæmning. Handicaprådet vil gerne 
medinddrages i planlægningen af den organisatoriske ændring på 
Hyldgården. 

 De politiske medlemmer af Rådet tager et generelt forbehold
 De administrative medlemmer af Rådet tager forbehold.
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